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Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Sayın Bayram çok teşekkür ederim. Beni de eskilere götürdünüz. Efendim 
panelimizin bu aşamasında sunumlar tamamlandı. Katılım gösteren salondaki 
arkadaşlarımızın panelistlere yönlendirmek istedikleri soruları varsa alabiliriz. 
Öncelikle mikrofon geldiği zaman kimliğinizi açık olarak bildiriniz. Ve soruyu 
kime yönlendireceğinizi bize bildiriniz ve sorunuzu da sonra söyleyiniz. Buyurun.

SORU:

  

 
İlk önce ben çok teşekkür ediyorum bu sunumlardan dolayı hepinize teker teker. 
Ben Gazi Üniversitesi Mühendislik-Mimarlık fakültesi yüksek lisans öğrencisiyim. 
Aynı zamanda lisans mezunuyum buradan. Adım Muhammed Hatayoğlu. 
Sorumu, sayın hocam Tuğrul Tankut’a yöneltmek istiyorum. Kendisinin söylediği 
çok noktada kendisine katılıyorum. Bizim çok eksikliklerimiz var. Ondan sonra 
bir türlü düze çıkamayan noktalarımız var ama. Ben daha çok şunu söylemek 
istiyorum kendisine. Ben lisans hayatım boyunca onun kitaplarını okudum. Onun 
kitaplarında ben betonarmeyi öğrendim. Onun sayesinde ben beni hocalarımızda 
tasdik eder. Ben dönemimizin en iyisiydim betonarmede. Ben Tuğrul hocayı 
tanıdıkça kitabını okumak şevki bana ihsan edildi. Kitabını okudukça da Tuğrul 
hocayı tanımak istedim. Şimdi benim sormak istediğim şey şu size. Benim sizin 
kitabınızın sizin yazmış olmanız bir eksiklik mi? Yani şunu ifade etmek istiyorum. 
Siz yazmamış olsanız veya benim kitabın yazarını tanımıyor olmam, betonarmeyi 
öğrenmek için bana bir engel mi? Yani şunu sormak için söylüyorum bunu. 
Doğa ve inanç dediniz siz. Bunlar birbiriyle uyuşmuyor dediniz. Ben sizin gibi 
düşünmüyorum hocam. Ben bunun izahını istiyorum sizden. Neden ondan sonra 
benim sizin kitabınızı yazmanız, sizi tanımam betonarmeyi öğrenmeme bir engel 
teşkil edermi? Teşekkür ediyorum.

Muhammed Hatayoğlu
Gazi Üniversitesi Mühendislik - Mimarlık
Fakültesi Yüksek Lisans Öğrencisi



122

GAZİ ÜNİVERSİTESİ DEPREM ARAŞTIRMA VE UYGULAMA MERKEZİ 

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Bunu soru olarak almıyorum. Başka bir soru var mı? Buyurun lütfen.

SORU:

Adım Bilâl Cingöz. İnşaat mühendisliği 2. sınıf. Sorum Mahmut Küçük beye 
olacak. Depremden sonra depremzedelere beş yada sekiz küsür değişiyor bu 
rakamlar binaların tahsis edildiği söylendi. Bizim jeoloji yada depremle ilgilenen 
hocalardan aldığımız derslerde bütün depremlerden sonra şehirlerin gene deprem 
riski yüksek olan, fay hatları üzerinde bulunan şehir bölgelerinin üzerine kurulduğu 
söyleniyor hocalar tarafından. En bariz örneği de Erzincan’da. Peki devlet olarak, 
ya da ilgili kuruluşlar olarak bu tahsis edilen binalar yapılırken bunlar göz önüne 
alındı mı? Sağolun teşekkürler.

YANIT:

Mahmut KÜÇÜK (Panelist)

Şimdi değerli arkadaşlar. 7269 sayılı Umumi Müessir Alınacak Tedbirler kanunu 
kapsamında hak sahibi olan vatandaşların devlet tarafından konutların yapılması 
gibi bir yükümlülüğü var ve  bu yapılıyor. Ama asıl mesele imara açılan, yapılaşmaya 
açılan alanların denetimi ve uygulanması. Bunun içinde imar planlarında esas olan 
geoteknik ve zemin raporlarının hazırlanması. O raporlar sonucunda eğer doğruysa 
bu yerleşimler açılıyor. Ama bunun yanında Türkiye genelinde yapı yasaklı alanlar 
dediğimiz, deprem bölgesinde olupta yapı yapılması yasak alanlarda tespit edilip 
bakanlar kurulu kararıyla da bu alanlar yerleşime kapatılıyor. Genellikle imar planı 
dışında vatandaşın kendisinin yaptığı kaçak yapılaşmalardan kaynaklanıyor. Yoksa 
99 Marmara depreminde mahkemeler tarafından Bayındırlık Bakanlığından da 
yükümlülükler soruldu. Yani siz vatandaşın güvenli yapılması için iskana açtınız, 

Bilâl CİNGÖZ
Gazi Üniversitesi Mühendislik Fakültesi İnşaat Mühendisliği 
Bölümü İkinci Sınıf Öğrencisi
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dolayısıyla bunun imar planlarını tasdik ettiniz sizinde sorumluluğunuz var diye. 
Ama onun altlığındaki hizmetler, mühendislik hizmetleri eğer gerektiği gibi yerine 
getirilmediği takdirde, bu hizmetler aksamış olur. Ama devletin öncülüğünde 
yerleşmeye açılan yerlerde söylediğimiz etüdler yapılıyor. Şimdi Sakarya’da 
olduğu gibi işte sıvılaşma problemi olan yerlerimiz var. Bunun yanında devlet 
yeni yerleşim alanları tespit etti. Fakat vatandaş yapmış olduğu konutlara dahi 
yeni yerleşim alanlarına taşımakta zorlanıyor, hala daha direniyor. Eski yerleşim 
yerlerinde işte sıvılaşma problemi olan yerlerde kendilerine biraz daha yoğunluk 
artırıcı imar hakları verilmek suretiyle yapılar yapılmak isteniyor, bu doğru değil. 
Bu da Türkiye’nin gerçeği. Evet teşekkür ederim.

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Buyurun. Mikrofonu buraya getirebilir miyiz lütfen.

SORU:

 
Tüm katılımcılara çok teşekkür ediyorum. Son derece güzel, kaliteli bir panel 
olduğunu belirtmek istiyorum özellikle. Ankara Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Jeoloji Mühendisliği bölümünden Recep Kılıç. Eski Gazi Üniversitesi 
İnşaat mühendisliğinde görev yapan bir arkadaşınızım. Tabi depreme dayanıklı 
yapı tasarımı için gerekli olan bir takım şartlar var. Bunları kabaca arkadaşlarım 
sundular. Zeminle yapının barışık olabilmesi için zemin şartlarının ortaya 
konması gereği vardır. Ancak üst yapıyla ilgili de sayın Müsteşar yardımcımda 
bazı konulara değindi. Ama bu yapı denetimi ile ilgili bir takım hususların 
gözden geçirilmesi gereğinin ortada olduğu malum. Çünkü o zamanın, o günün 
şartlarında alınmış olan karar sadece 19 ilde yapı denetiminin yapılmış olması, 
diğer bölgelere yaygınlaştırılmamış olması, bazı hususlarında burada açıklamayı 
uygun görmediğim durumların düzeltilmesi açısından bir beklenti var toplumda 

Prof. Dr. Recep KILIÇ
Ankara Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Jeoloji 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi
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ama bu gerçekleşmedi. Umarım ilerde gerçekleşir. Burada kısaca bu katkıyı 
belirttikten sonra sayın Düzce belediye başkanıma bir soru yönelteceğim, 
orda hizmeti geçmiş bir kişi olarak. Sözünü ettiği TUBİTAK projesi; Ankara 
Üniversitesi Jeoloji Mühendisliği Bölümü ile MTA tarafından düzenlendi. Ben 
o kadronun içersindeydim hasbelkader. Elimizden geleni yapmaya çalıştık. O 
bölgede Düzce için son derece güzel bir yer idi. Görüntülerden de öyle anlaşılıyor 
ki o zamanki seçilen modeller güzel olmuş, yapılar ortaya çıkmış hem zemin 
açısından, hem yapı açısından, hem kalite açısından insanların hem güvenli hem 
de huzurlu olabileceği yapılar ortaya çıkmış. Bizim o zaman Ruhi beyde belediye 
başkanımız sayın Ruhi beyle konuşmalarımızda da ya buralara yapı yapıldığı 
zaman ya hocam dedi oralar bizim memleketimiz ama sonradan söyledi bunu yav 
biz toplumu oraya yönlendiremeyiz, bir takım sıkıntılarımız var diyordu. Halbuki 
yapılar yapıldığı zaman şu andaki durumda da Ruhi beyin haklı olduğunu bir 
nebze gördüm. Şunu belirtmek istiyorum oraya hastaneleri, devlet kuruluşlarını, 
belediyeyi, kaymakamlığı o tarafa doğru yönlendirip, güzel okullar açarak epeyce 
de genişleme olmuş yapılaşmadan sonra ama. O tarafa doğru yönlendirip burada 
daracık alanda, özellikle zemin iyileştirmesine gerek görülecek çok katlı yapıların 
yapılmasını, zorlanmasını ben çok iyi anlayamadığımı belirtmek istiyorum. Düzce 
örneği ama tüm Türkiye içinde bu örneğin geçerli olabileceğini düşünüyorum. 
Teşekkür ediyorum.

YANIT:

İsmail BAYRAM (Panelist)

Evet bende teşekkür ediyorum size ve Düzce ile ilgili katkılarınız olduğunu 
tabi şimdi öğrendim bende. O günlerde de çok tartışma konusu olmuştu. Düzce 
biliyorsunuz çanak şeklinde tam merkezine oturmuş bir bölge şehirleşme açısından. 
Şu anda şehir merkezinin nüfusu 120.000. Bu sizlerinde katkılarıyla belirlenmiş o 
alanda yaşayan nüfus sayısı 35.000 civarında. Elbette ki şehir merkezinin nüfusu 
çok daha fazla rakamdan anlaşıldığı gibi. Tabi çok tartışıldı, Düzce acaba başka 
bir yere mi kaymalı, işte bu yeni belirlenen alan yani şu anki merkeze kuzey 
ve kuzey doğuya doğrumu kaymalı diye. Ancak biliyorsunuz ki şehirlerin çok 
geçmişten beri merkez olarak belirledikleri alanları kaydırmak çok kolay olmuyor. 
İşte az öncede bahsettiğimiz gibi. Bunun içinde bir takım işte imara ilişkin rantlar 
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olabilir, işte bir takım sosyal meseleler olabilir, geçmişte şehrin kurulmasına 
ilişkin ortaya konan çabalar olabilir. Birçok belirleyici etken var. Bunları aşmak 
kolay olmuyor. Ama bu Düzce’de çok tartışıldı gerçekten. Biz şehrin merkezini 
değiştirememiş olabiliriz belki. Ama sizde zannediyorum değişmesi gerektiğini 
düşünenlerdensiniz, orda ki çalışmalarınızdan dolayı. Ancak şu koşullara göre 
de en iyi yapılaşmayı sağlamak adına, belediye olarak çaba gösteriyoruz buna 
emin olabilirsiniz. Ancak büyük sıkıntıdır şu anda, işte Düzce merkezde hala eski 
binalar mevcuttur. Bir tarafta bakıyorsunuz altı katlı bina yanında, üç katlı yeni 
bir bina. İnanın o depremden sonra ayakta kalan orta hasarlı olup, az hasarlı olup 
güçlendirilmiş yada hala işte süresi dolmadığı için bekleyenlerin yanındaki boş 
arsalara bina yapmaktan insanlar tereddüt ediyor. İşte yapılanlarda ne olur diye 
beklemekte. Tabi bizde istemiyoruz bu şekilde olmasını ama koşullarımızda bu 
durumda. Teşekkür ederim.   

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Teşekkür ederim. Tuğrul bey bir şeyler söylemek istiyor. Buyurun.

YANIT:

Prof. Dr. Tuğrul TANKUT (Panelist)

Teşekkür ederim sayın başkan. Sayın başkan ben size katılmıyorum. İzninizle 
Muhammed’i yanıtlamaya çalışacağım. Aslında sevgili Muhammed’in ne 
söylediğini anlamadım. Aslında o soruda sormadı. Beni tanımakla, benim yazdığım 
kitabı okumak arasında ilişki var mı öyle şey yok tabi. Ama Muhammed’in söylemek 
isteyip de söyleyemediği, kıvrandığı şeyi galiba anlıyorum. Sevgili Muhammed 
ben herkesin inancına saygılı bir adamım. Cevap vermen için konuşmuyorum, 
lütfen yanıtlamaya kalkma beni. Çok basit olarak şunu söylemeye çalıştım. Deprem 
sorunu, nasıl söylemiştim onu kadercilikle ele alınmaması gereken, rasyonel 
düşünceyle ele alınması gereken bir konudur. Kadercilik ile hiçbir yere ulaşılmaz. 
Tamamen verdiğim örneklerin hepsi bu şablonun içine oturan örneklerdir. Akıllı 
adamlar rasyonel bir şekilde şöyle bakarlar. Biz çok akıllı olmadığımız için 
kadercilikle böyle baktığımız için başarısız oluyoruz dedim. Bütün söylediğim 
bundan ibarettir. Benim gibi düşünmek hiç kimse zorunda değil, ben de hiç kimse 
gibi düşünmek zorunda değilim. Bilmiyorum yeterince basitleştirebildim mi? 
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tezimi. Anlıyorum ki benim söylediklerimden bir parça kaptırıp başka taraflara 
doğru ekstrapolasyonlar yapmış, kendince bu herif şunları söylüyor diye hayal 
kurmuşsun. Oysa ben en basit olarak bu iş kadercilik işi değil, rasyonel yaklaşım 
işidir dedim. Teşekkür ediyorum sayın başkan.   

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Tuğrul Tankut’a teşekkürler. Buyurun başka soru. Hocam buyurun siz 
söyleyecektiniz.

SORU:

 

 
 
………. (ses anlaşılmıyor) Beni maruz görün, benim aklım orda takıldı. O resimde 
görülen herhalde şaka dedim, gerçek değil mi? Bunun yeri neresi ve ben sadece 
şunu öğrenmek istiyorum bunu yaptıran vatandaş, herhalde bir takım kanuni  
zorunluluklar yahut zorlamalar sebebiyle yaptı. Peki bunu yaptıran insanlar bunu 
gördükten sonra tamam bu oldu dediler mi? Teşekkür ediyorum.

YANIT:

Prof. Dr. Tuğrul TANKUT (Panelist)

Çok basit. Orası belediyeden gelip, kontrol edip tamam dedikleri zaman, o 
merdiven aşağı iniyordu. Ama buradan hırsızlarda yukarı çıkar diye, ayak altında 
engel olursa diye ruhsat aldıktan sonra kesti adam onu ordan. Ayrıca bütün yangın 
merdivenleri bu ülkede biliyorsunuz açılış kapısı ve depo olarak kullanılır. Yangın 
sırasında çalışması mümkün değildir en düzgün olanların bile.

Prof. Dr. Yaşar ONGUN 
Gazi Üniversitesi
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SORU:

     

O zaman müsaade ederseniz rahmetli hocamın söylediğine geliyor bu. 1962 
senesinde ben öğrenciydim ………. (ses anlaşılmıyor). Şimdi mesele bir yerde 
ona geliyor ve bu depremle ilgili gözüküyor. Ama ben öyle düşünmüyorum ki. Bu 
aslında türk halkının genel tipik davranışlarının genel zihniyetinden kaynaklanıyor. 
Ama iş takibi olmayınca da maalesef böyle oluyor. Çok teşekkürler.

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Yaşar bey çok teşekkür ederim. Sağolun. Buyurun en arkadaki arkadaşımız. 
Mikrofonu alın önce kendinizi tanıtınız lütfen.

SORU:

Ben Mustafa Tay. İnşaat Mühendisliği 2.sınıf öğrencisiyim. Öncelikle tüm 
hocalarımıza verdikleri bilgiler için teşekkür ediyorum. Deprem sonucu 
yıkılan binalara baktığımız zaman, hepsi Afet bölgelerinde yapılacak yapılar 
hakkındaki yönetmelik gibi bir takım kurallardan geçmiş ve imalat yapılırken de 
denetlemelerden geçmiş yapılardır. Ama hepsi de yıkılmıştır. Bunun sonucunda 
yıkılanlara denmiştir ki bu binalar yıkılmaz, güvenilir. Ama öyle değil, yıkılıyor. 
Demek ki yalan söylenmiştir burada insanlara. Şimdi Tuğrul hocam bahsetti ki 
insanlar yapı alırken malzemelere daha önem gösteriyor. Tabi ki malzemeye daha 
önem gösterir. Çünkü insanlar bilmiyorlar, neyi bilmiyorlar yapının mukavemetini, 

Mustafa TAY
Gazi Üniversitesi Mühendislik Fakültesi İnşaat Mühendisliği 
Bölümü İkinci Sınıf Öğrencisi

Prof. Dr. Yaşar ONGUN 
Gazi Üniversitesi
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rijitliğini, nasıl değerler olduğunu. Bu konu hakkında Tuğrul hocamızın ne gibi 
çalışmalar yaptıklarını merak ediyorum ben. Bir sorum daha var Tuğrul hocam. 
(Prof.Dr.Sinan Altın: Bir soru yeterli sonra ikinci turda söylersiniz. Çok teşekkür 
ederim)  

YANIT:

Prof. Dr. Tuğrul TANKUT (Panelist)

Evet teşekkür ederim. Kısaca yanıtlamaya çalışıyım. Aslında çok doğru bir noktaya 
temas ettin. Ama benim verdiğim örnekler içinde de bunlar vardı. Bir dizi ruhsat, 
bir dizi onay, bir dizi imza almak zorundasınız. Sonunda artık yapı güvenlidir 
diye onaylanmış oluyor. Ama öyle garip, öyle anlamsız, öyle saçma sapan işler 
yapılıyor ki, ahlak öylesine yanlış yorumlanıyor ki. Çok doğru söylüyorsun, 
orada bir düzine kişi yalan söyleyip, yalan yere imza koyduğu için çürük yapıya 
sağlammış raporu verilebiliyor o doğru. İkincisi ben ne yapmaya çalışıyorum. Ben 
çok başarılı değilim yaptığım konularda. Ben doğru dürüst mühendis yetiştirmeye 
çalıştım hayatım boyunca. Çünkü bu işte mühendisin payı çok büyük. Ben bu 
çabalarıma rağmen eğer % 5 başarılıysam kendimi çok mutlu sayarım. Ama çok 
başarılı olmadığımı biliyorum. Şu sıralarda ortalıkta dolaşan mühendislerin mübala 
etmeyim yarısı bana hocam der. Bunu doğru dürüst veremediğimi sonuçlarda 
görüyorum. Teşekkür ediyorum.

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Teşekkür ederim. Buyurun Ünsal bey.

SORU:
 

 

Ben sadece bir iki şey eklemek istiyorum. Bunlardan bir tanesi bütün öğrencilerinde 
mutlaka tanıdığı Uğur Ersoy hocanın çok güzel bir cümlesi vardır “mühendislik 

Dip. İng. Dr. Ünsal SOYGÜR
Gazi Üniversitesi Mühendislik Fakültesi  
İnşaat Mühendisliği Bölümü 
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malzeme davranışını bilmekle başlar diye”. Toplum mühendisliğinde de malzeme 
insandır. Hiçbir ürün, o ürünü üreten insandan daha nitelikli olabilemez. Her ülkede 
ancak insanlarınızın niteliğiyle paralel ürün üretirsiniz. Yapılarda buna dahil. Bu 
nedenle Tuğrul hocamın söyledikleriyle devam ediyorum. Bir kağıdın üstündeki 
imza sayısını artırarak yanlışları doğru hale getiremezsiniz. İster on imza, ister 
yirmi imza. Her bürokratik adım, devlette bir masayı vazgeçilmez kılmak içindir. 
O doğruyu, yanlışı belirlemez. Bunun altını özellikle çizmek isterim. Fakat asıl 
üzerinde durmak istediğim şey şu. Türkiye’nin deprem gerçeğiyle, Türkiye 
gerçeğini birbirinden ayırmanız mümkün değildir. Tuğrul hocamın dogma, 
rasyonalizm, akılcılık, aydınlanmayla vermeye çalıştığı zannediyorum ki Türkiye 
gerçeğidir. Evvela Türkiye gerçeğini çok iyi değerlendirmemiz gerek. Ben bu 
gerçeğe bir şey eklemek istiyorum. Türkiye yerleşim alanlarıyla sadece kentlerden 
ibaret değil. Bizim insanımızın küçümsenmiyecek bir bölümü de kırsal alanda, 
yörede yaşamakta. Çankırı Orta depreminden sonra ben çok sayıda köyü gezmek 
imkanı buldum. Benim çocukluğum Anadolu’nun kuş uçmaz, kervan geçmez 
benim tabirimle Allahın bile bayramdan bayrama uğradığı bir yöresinde geçti. 
Ben o zamanda Anadolu köylerini biliyordum. Ama geçen bunca yıldan sonra 
köylerde de hayatın bir miktar değiştiği ümidim vardı. Sonra Orta’nın köylerine 
gidince gördüm ki hayat hala Hititler zamanındaki gibi devam ediyor. Avrupa’da 
çalışan işçilerin gelip Türkiye’de yaptıkları bavyera tipi, İsviçre tipi evcikler hariç 
geri kalanın hepsi dereden toplanan taşların çamurla bir araya getirilip üstününde 
çamurla örtüldüğü damlardan ibaret. Yani konut değil, barınak. Şimdi burada 
noktayı koyuyor ve diyorum ki köye öğretmen gönderdik, iyi veya kötü köyün 
bugün öğretmeni var. Köye ebe gönderdik, iyi kötü köyün ebesi var. Sonra köyün 
birde camisi var, imamı var. Ama biz hala köye minimum düzeyde deprem güvenli 
konut yapımına yardımcı olacak, el koyacak bir yapı kalfası gönderemedik. Ve 
ben ısrarla şu cümleyi kullanıyorum. Türkiye’nin bilen adamlara değil, yapabilen 
adamlara ihtiyacı var. Ve bizimde eğitim kurumu olarak temel felsefemizi bu 
istikamete yöneltmemizde sanıyorum yarar var.  

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Çok teşekkür ederim. Evet son bir iki soruyu alacağım. Buyurun efendim.
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SORU:

 

 
Adım Hakan Polatkan. İsmail beye sormak istiyorum. Acaba belediyenizde mevcut 
yapıları onarma ve güçlendirme adına hangi çalışmaları yaptınız. Birde imara 
aykırı yapılar konusunda herhangi bir çalışmanız oldu mu? Teşekkür ederim. (Prof. 
Dr. Sinan Altın: Bayram bey artık öğrenciler hocalarını dinlemiyorlar. İkinci soru 
yok dedim yine devam etti) Hocam birbiriyle bağlantılı olduğu için özür dilerim.

YANIT:

İsmail BAYRAM (Panelist)

Şimdi mevcut yapıların onarımı ile ilgili burada müsteşar yardımcımızda burada, 
yetki Bayındırlık müdürlüklerinde. Belediyelerin kişilere ait özel binalarda 
herhangi bir onarımla ilgili bir çalışması elbette ki yok. Onun için bununla ilgili 
bilemiyorum farklı bir açıdan mı sordunuz? Bu yeterli midir? Elbette ki danışmak 
isteyen herkese belediye o hizmeti verebilir. O konuda herhangi bir problem yok. 
İkinci soru neydi tam? Şimdi güçlendirmelerle ilgili belediye ile irtibat kurmak 
isteyen herkese belediyenin kapısı açık oldu. O konuda bir tereddüt yok. Ondan 
sonraki imar çalışmalarına ilişkin, kaçak yapılaşmaya ilişkin çalışmaları sordunuz. 
Şimdi şöyle söyleyim. Depremden sonra bir dönem imar planları yapılmadı 
Düzce’de, on sekiz aylık bir süreç içinde. Tabi biliyorsunuz barınma ihtiyacı 
insanların en öncelikli ihtiyaçlarından birisi. Ve böyle bir felaketin ardından 
da her ne kadar imar planlarınızı yapamamış olsanız bile böyle bir ihtiyacın 
önüne geçemiyorsunuz sosyal sebeplerle. Ve bu nedenlerle barınma ihtiyacını 
karşılamak üzerede insanlar Düzce’de bir çok çeşitli yerlere binalar yaptılar. Bu 
binalar gerçi iki katı geçen binalar değil genel olarak ama. Böyle bir gerçek var. 
Sonuçta bunlarda kaçak yapı olarak adlandırılmakta. Bunun yanında Türkiye’nin 
tüm bölgelerinde olduğu gibi Düzce’de de süreç içinde kaçak yapılaşma olmuştur. 
Ancak ben göreve başladığım andan itibaren yaptığımı söyleyeyim ben size. 

Hakan POLATKAN
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Düzce’yi ikiye bölerek yedi gün görev yapan iki ayrı kaçak ekibi oluşturduk ve 
Düzce’de yedi gün boyunca her iki bölge içinde bu kaçak ekipleri çalışmakta. Şu 
anda Düzce’nin plansız alanlarına ilişkin çalışmayı da göreve gelir gelmez başlattık 
ve kaçak yapılaşmanın yoğunlaştığı bazı mahallelerimizde de bugün itibariyla 
planlama çalışmalarını bitirdik. Ve şu anda Düzce’de yeni kaçak yapılaşma adına 
söylüyorum, geçmişteki kaçak yapılarla ilgili çalışmalar ayrı bir süreç. Yani 
benim göreve başladığım günden itibaren ben kaçak yapılaşmaya ilişkin nerdeyse 
sıfır noktasına geldik. Bu bizim açımızdan iyi bir gelişmedir. Ancak son 2004 te 
yapılan bir düzenlemeyle de işte kaçak yapılara ilişkin bir takım çalışmalar oldu. 
Şimdi bundan sonrasında ne tür çalışmalar yapılabilir bakanlık nezdinde bunları 
bilemiyoruz. Biz de bekliyoruz. İmara ilişkin bir çalışma olduğunu biliyoruz şu 
anda genel anlamda. Ancak imarla ilgili yetkilerde de tabi belediyelerin yetkileri, 
bayındırlığın yetkileri, çeşitli kurumların işte bazı yetkileri bulunmakta. Türkiye’de 
zannediyorum müsteşar yardımcımız belki bu konuda biraz daha toplayıcı bir bilgi 
verebilir. Ama biz bizim çalışmaları bu şekilde yürütüyoruz.

Prof. Dr. Sinan ALTIN: Mahmut bey bu konuda devam edecek.

YANIT:

Mahmut KÜÇÜK (Panelist)

Depremden sonra hasar gören orta hasarlı binalara bakanlığımız 7269 sayılı 
kanun gereğince yardımda bulundu. Bu arada da bu onarım projelerini yapacak 
olan mühendisleri eğitim programlarına alarak sertifikalandırdı ve uygulamaya 
geçildi. Ama görüldü ki vatandaş müracaat ediyor, işte projesini hazırlamış hatta 
%20 bedeli de peşin ödeniyor yapılması için. Ruhsata gidince ruhsatı onaylanıyor. 
Dolayısıyla bakanlık kaçak yapıya bu onarımın yapılması için izin veremiyor, 
kanun gereği olarak. Ve bugün kalan kısımlarının onarılamamasının özünde 
kaçak yapılar yatıyor. Diğer taraftan da bakanlığın imar kanunu olsun, dönüşüm 
alanları kanunları olsun, efendime söyleyim zemin açısından mahsurlu bir sürü 
yerlerin boşaltılması açısından olsun bu yıl Kentleşme Şûrası kapsamında bunlarla 
ilgili epey bir eylem planı oluşturuldu. Ve yılbaşında da zannedersem ulusal 
belgeyi yayınlayacağız yerleşimlerle ilgili. Bu konuda bazı kanuni değişikliklere 
gidilebilir. Teşekkür ederim. 
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Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Mahmut beye çok teşekkür ederim. Son iki soru. Sonra dışarıda çay içeceğiz 
birlikte. O zamanda sorularınızı konuşmacılara sorabilirsiniz. Sözü hanfendiye 
vermek istiyorum.

SORU:

 
Teşekkür ederim. ODTÜ Şehir bölge planlaması bölümünde araştırma 
görevlisiyim. Aslında Mahmut beye sormak istiyorum. Bayındırlık ve İskan 
bakanlığı afet sonrasındaki yeni yapılaşmadan söz ettiniz, ama artık bunun geçerli 
olmadığını eklemek gerekiyor sanırım. Çünkü deprem sigortası çıkarıldıktan sonra 
kanun hükmünde kararnamesi çıkarıldı. Ama devletin deprem sonrasındaki bütün 
yetkileri sona erdirildi kanun hükmündeki kararname ile. Dolayısıyla yani artık 
devletin bu konularda bir yetkisi yok. Ve bu tamamen vatandaşlara devredildi. 
Yani artık herkes kendi konutunu kendi yapmak zorunda deprem sonrasında. Tabi 
deprem sigortasını yaptırırsa para alacak, yaptırmazsa onu da alamayacak. İşte 
bu bilgiyi belki bir ek olarak söylemek gerek. Ama size sorum şu. Sanırım bu 
konuda bir itirazınız var, onu da söylemiş olursunuz. Bakanlığın bu konudaki 
yetkilerinin ben bittiğine inanmıyorum. Ve hala mesela bir deprem olduktan sonra 
sanırım bakanlık görevlileri gidip orda hasar tespiti yapıyorlar. Öyle bir durum 
var sanırım. Yani deprem sigortası kurumu DASK bu konuda yetkili olduğu halde 
hasar tespiti yapamıyor ve bakanlık bu konuda görevlendiriliyor. Yeni kurulacak 
kurum Afet ve Acil Durum Yönetimi Başkanlığı bu kurum mu bu konuda görev 
alacak? Siz mi görev alacaksınız? Bayındırlık ve İskan Bakanlığı her zaman daha 
yetkili, bilgili ve tecrübeli, birikimi var ama bu kurumla ilişkiniz ne olacak?

Arzu TAYLAN
Orta Doğu Teknik Üniversitesi Şehir ve Bölge Planlama 
Bölümü Araştırma Görevlisi
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YANIT:

Mahmut KÜÇÜK (Panelist)

Teşekkür ederim. Bir yanlış bilgilendirmeyi düzeltmek istiyorum. Depremden 
sonra DASK deprem sigortası kanun hükmünde kararnamesi yayınlandı. Bu 
kararnameyle getirilen hadise şuydu. Köylerdeki yerleşim yerleri bu DASK’ın 
dışındaydı, şehir merkezleri ise DASK’ın kapsamı içindeydi, mücavir alanlar. 
Bundan sonra meydana gelecek depremlerde devlet 7269 dan mecburiyetiyle 
yapmak zorunluluğundan kalkacaktı. Fakat 2003 yılında Bingöl depreminden sonra 
bu delindi. Dolayısıyla devlet şu anda hem şehirlerde, hem köylerde yine hak sahibi 
olan vatandaşlarına efendime söyleyeyim konut yapma mecburiyeti var. Çeşitli 
kanunlarda değişiklik yapan bir kanun tasarısı bunu isterseniz ben size verebilirim. 
Diğer bir hususta burada koordinasyonsuzluk dedik, eşgüdümsüzlük dedik, çok 
başlılık dedik, aşağı yukarı 99 depremiyle oluştu bu fikir. Yani Başbakanlık Acil 
Durum Merkezi kuruldu 99 da. Ondan sonra Bayındırlık Bakanlığıyla bir çift 
başlılık başladı. Bunun giderilmesi adına, bir de yurtdışı muhataplığı açısından 
Bayındırlığın muhataplığı biraz zayıf kalmıştı. Başbakanlığın muhataplığı daha 
etkiliydi. Dolayısıyla bugüne gelindi. Biraz önce Oktay beyde söyledi, çok genel 
kapsayıcı ifadeler var. Şu anda afetle ilgili aklınızda ne varsa bu kuruma verilmiş 
oldu.

Prof. Dr. Sinan ALTIN (Panel Yöneticisi)

Değerli katılımcılar ve değerli panelistler hepinizi katılımınız için, katkıda 
bulunduğunuz için teşekkürlerimi sunarak gelecekteki depremlerde yaşadıklarımızı 
yaşamamak umuduyla hepinize teşekkür ediyorum.
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Prof. Dr. Hüsnü CAN (Gazi Üniversitesi Deprem Araştırma ve Uygulama Merkezi Müdürü)

Prof. Dr. Rıza AYHAN (Gazi Üniversitesi Rektörü)
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